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الملخص
هدفت الدراسة الحالية إلى التركيز على أهمية تحسين مخرجات التعليم العالي
بإكسابها المهارات التخصصية المناسبة, وصقل خيراتها العملية لتوائم حاجات سوق
العمل العمانى المعاصر. كما هدفت أيضا إلى بيان دور حكومة السلطنة في المبادرات
والجهود المبذولة في سبيل تطوير التعليم العالى العمانى بما يحقق المواءمة مع حاجات
سوق العمل, ومتطلبات التنمية الشاملة بالبلاد.واتبعت الدراسة المنهج الوصفى
التحليلي للإجابة عن تساؤلاتها , وتحقيق أهدافها, وذلك بتحليل الأدبيات والدراسات
السابقة ‎ذات العلاقة  ‏بمشكلة الدراسة. والاستفادة من تحليل واقع قطاع التعليم العالى.
وحاجات سوق العمل المعاصر بالسلطنة حسب ما تورده الإحصاءات الرسمية, ٠
وخلصت الدراسة إلى بيان أهم جوانب المنظومة التعليمية التى يجب تطوير جودتها
لتحسين مخرجات التعليم العالى ليوائم حاجات سوق العمل العمانى, كما قدمت بعض
الاستنتاجات المستخلصة ذات العلاقة بالمشكلة» ومجموعة من التوصيات والمقترحات في
ضوء تلك الاستنتاجات في سبيل تطوير جودة التعليم العالي العماني لتحسين مخرجاته
‎بما ‏ يوائم حاجات سوق العمل المعاصر.
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‎abstract‏
‎Thecurrent study aimed toexplore the importance of improving the‏
‎higher education outputs by the acquirement of specialised skills to fulfil the‏
‎needs of the modern Omani labour market. It also aimed to point out the role‏
‎of the Omani Government in the development ofthe higher education sector‏
‎in order to align it with the needs of the labour market. The study adopted a‏
‎descriptive and analytical methodology by analysing.the literature, previous‏
‎studies, context of the Omani higher education sector, and the needs of the‏
‎contemporary labour market in ‘the Sultanate according to the official‏
‎statistics. The study concluded by identifying the most important aspects of‏
‎the higher education system to be developed in order to improve the quality‏
‎of outputs and fulfil the needs of the Omani labour market, and provided a set 
‎of recommendations to improve the quality of higher education outputs in 
‎order to harmonize the needs of the contemporary labour market.‏
